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بررسی احداث نیروگاههای 
خورشیدی شناور در دریاچه 

سدهای استان گلستان آغاز شد
عنوان  با   1401 سال  گذاری  نام  به  توجه  با 
تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین و در راستای 
استفاده از شرکتهای دانش بنیان و هدف دولت 
کوچک  نیروگاههای  اندازی  راه  و  ساخت  در 
مقیاس ، بررسی استقرار و احداث نیروگاههای 
استان  سدهای  دریاچه  سطح  در  خورشیدی 
شروع شد.مهندس حاجی حسینی معاون برنامه 
ریزی شرکت آب منطقه ای گلستان با اعلام این 
خبر ، اظهار داشت : در گام اول درنظر است 
نیروگاه 5 مگاواتی سد بوستان در سطح شش 
و نیم هکتار و با هزینه مالی حدود 100 میلیارد 
تومان اجرایی شود.معاون برنامه ریزی شرکت 
آب منطقه ای گلستان افزود: در گام دوم علاوه 
بر سد مذکور، سد گلستان و سد نگارستان نیز 
در برنامه نصب و ایجاد این نیروگاهها قرار دارند 
که با سرمایه گذاری بخش خصوصی اجرایی می 
شناور  نیروگاههای  این  کرد:  تصریح  شود.وی 
در سطح دریاچه سدها ، علاوه بر اینکه ما را از 
خرید زمین برای استقرار صفحات خورشیدی بی 
نیاز می کند باعث کاهش تبخیر از سطح دریاچه 
سدها می شود.حاجی حسینی همچنین از سایر 
مزایای این نوع نیروگاهها به کاهش نفوذ نور 
خورشید و پیشگیری از رشد جلبک ها در آب، 
سازگاری زیست محیطی و عدم نیاز به تغییر 

کاربری اراضی اشاره کرد

استاندار مازندران:
علاقمند به تعامل تجاری با شرکت 

های دانش بنیان روسیه هستیم
 استاندار مازندران با اشاره به علاقمندی به 
تعامل تجاری با شرکت های دانش بنیان روسیه 
ارکان  از  بنیان  دانش  حوزه  به  توجه  گفت: 

اقتصاد مقاومتی است.
سیدمحمود حسینی پور در نشست تعاملی 
شرکت های دانش بنیان ایران و روسیه افزود: 
ایران هشت سال درگیر و مصیبت هایی زیادی 
کنونی  شرایط  و  کشیده  عراق  کشور  جنگ  از 
کنونی                شرایط  در  را  اوکراین  با  روسیه  کشور 

درک می کند. 
ملاحظات  دلیل  به  شاید  افزود؛  وی 
بین المللی دو کشور در زمینه های مختلف از 
جمله دانش بنیان ها و فناور گفت وگو کنیم و 
امروز فرصت مغتنمی به وجود آمد تا دو کشور 
در عرصه های مهم سیاسی اقتصادی فرهنگی و 

علمی گفتگو کنند و به میدان عمل بیاورند.
از  یکی  اینکه  بیان  با  مازندران  استاندار 
در  جنوب  و  شمال  کریدور  در  محورهایی 
روسیه  با  روابط  توسعه  برای  ممتازی  جایگاه 
برخوردار است و با حضور این گروه در تعامل 
با شرکت های دانش بنیان مازندران، این گفتمان 
و  اجتماعی  اقتصادی،  عملی  حوزه های  به  را 

فرهنگی و حتی گردشگری ختم شود.
حسینی پور گفت: اقتصاد جهان در چند وقت 
اخیر رنگ و بوی جدیدی گرفته و ماندن در این 
بخش باید به روز بود و در این اقتصاد جدید که 
آن را به عنوان اقتصاد دانش بنیان می شناسیم 
امروز نوآوری مبتنی بر فناوری بر میدان رقابت 

تبدیل شده و نقش آفرینی دارد.
وی افزود: در ایران توسعه اقتصاد دانش بنیان 
از منظر همسویی با اقتصاد مقاومتی در مقابله 
با سیاست های دوگانه تحریمی است و روسیه 
هم اخیراً از سوی آمریکا و اروپا تحریم شده و 
تحولاتی که امروز در جهان اتفاق افتاده، اقتصاد 
مقاومتی را در رأس سیاست های کشور ما قرار 
اقتصاد  گفت:  مازندران  استاندار  است.  داده 
دانش بنیان توسط جوانان تلاشگر ایرانی در این 
سال ها روند رو به رشد و توسعه داشته و این 
نشست و نشست های بعدی، اعزام شرکت های 
به  می تواند  روسیه  به  مازندران  بنیان  دانش 
و  ایران  کشور  دو  تعاملات  و  توسعه  بالندگی 

روسیه کمک کند.
حسینی پور گفت: این نشست فرصت مهمی 
شده  مازندران  بنیان  دانش  شرکت های  برای 
که به کانون دانش بنیان منطقه تبدیل شود و 
شهرستان آمل یکی از شهرهای صنعتی مازندران 
است که دارای قابلیت های دانش بنیان در سطح 

ملی مطرح و مربوط به شهرستان آمل است.
روسیه  اینکه  به  اشاره  با  مازندران،  استاندار 
از کشورهای پیشرو و پیشرفته در حوزه دانش 
بنیان است، گفت: تعامل دو کشور در حوزه 
به  بنیان ها و شرکت های فناور می تواند  دانش 
قطب بزرگ تجاری اقتصادی در منطقه تبدیل 
شود. وی افزود: این اراده از سوی مازندران قوی 
این  توسعه  برای  دولتی  حمایت های  و  است 

بخش از اولویت های ما است.

نقش پر رنگ شركت نفت و گاز 
مسجدسلیمان در استمرار ارایه 

خدمات شهری به شهروندان

شرکت بهره برداری نفت و گاز مسجدسلیمان 
با پرداخت به موقع عوارض قانونی به شهرداری 
خدمات  استمرار  در  پررنگ  و  ها،نقشی جدی 
ایفا  اجتماعی  آرامش  و  شهروندان  به  شهری 
می نماید . این شرکت در سال جاری بیش از 
سالیانه  عوارض  بابت  ریال  000ر000ر745ر778 
، عوارض آلایندگی و مالیات بر ارزش افزود به 

مبادی مربوطه پرداخت نموده است .
میلیارد   778 مبلغ  از  گزارش،  این  براساس 
 94 پرداختی،  عوارض  ریال  میلیون   745 و 
شهرداری  سهم  ریال  میلیون   500 و  میلیارد 
های مسجدسلیمان، لالی،هفتکل و عنبر بابت 
دریافت عوارض ، 75 میلیارد و 417 میلیون ریال 
به عنوان عوارض آلایندگی  و 608 میلیارد و 828 
میلیون ریال به عنوان مالیات بر ارزش افزوده 
براساس تکلیف صریح قانون به اداره کل امور 

مالیاتی خوزستان پرداخت شده است .
از ابتدای سال 1401 تا پایان مهرماه ، شهرداری 
شهرداری   ، ریال  میلیارد   45 مسجدسلیمان 
لالی 23 میلیارد و 500 میلیون ریال،شهرداری 
هفتکل 20 میلیارد ریال و شهرداری عنبر نیز 6 
میلیارد ریال از شرکت بهره برداری نفت و گاز 
مسجدسلیمان عوارض سالیانه دریافت داشته 
اند . باید توجه داشت عوارض آلایندگی و ارزش 
افزوده نیز مطابق فرمول و سازوکار مشخص شده 
ای از سوی اداره کل امور مالیاتی استان خوزستان 
در اختیار شهرداری ها قرار می گیرد که  با توجه به 
وضعیت شهرداری ها و وابستگی آنها به عوارض 
پرداختی از سوی اشخاص حقیقی و حقوقی ، 
بدین ترتیب با پرداخت های منظم شرکت نفت 
و گاز مسجدسلیمان، این شرکت هم به صورت 
مستقیم و هم به صورت غیر مستقیم در استمرار 
ارایه خدمات از سوی شهرداری های عنوان شده 
به شهروندان و برقراری آرامش اجتماعی سهم 

بزرگ و عمده ای ایفا می کند .

توزیع بسته معیشتی پروتئینی بین 4 
هزار خانوار مورد حمایت

میلیون   200 و  میلیارد   1 بر  بالغ  اعتباری  با 
تومان بیش از 24 تن مرغ در قالب بسته های 
حمایتی معیشت بین مددجویان تحت پوشش 
توزیع شد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته 
شاپور  البرز،  استان  خمینی)ره(  امام  امداد 
قاسمی معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته 
اینکه کمک های معیشتی  با بیان  البرز  امداد 
به خانواده های مورد حمایت از جمله وظایف 
این نهاد می باشد گفت: با تخصیص اعتباری 
بالغ بر 1 میلیارد و 200 میلیون تومان بیش از 
24 تن مرغ در قالب حمایت های معیشتی بین 
مددجویان توزیع شد. وی افزود: در این مرحله 
بیش از 4 هزار خانوار از این بسته های معیشتی 
مددجویان  پروتئینی  مواد  تامین  هدف  با  که 
توزیع شد؛ بهره مند شدند. قاسمی با تاکید بر 
تنوع در سبدهای غذایی توزیع شده بر اساس 
نیاز خانوارها به منظور تامین موارد مورد نیاز بدن 
و جلوگیری از بروز بیماری گفت: با شناسایی 
به منظور حفظ سلامت،  بدن  نیاز  مواد مورد 
مختلف  های  دوره  در  غذایی  سبدهای  توزیع 
شامل اقلام مختلفی می باشد که در این دوره 

توزیع مرغ در دستور کار قرار داشت.
معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد 
البرز با اشاره به طرح های مناسبتی جهت تامین 
بسته های معیشتی مورد نیاز خانواده های مورد 
حمایت گفت: پس از شیوع بیماری کرونا و با 
فرمان مقام معظم رهبری مبنی بر کمک های 
احسان  جمله  از  مختلفی  های  طرح  مومنانه 
مهدوی در ماه رمضان، احسان حسینی در ایام 
محرم و سلسله رزمایش های مواسات و همدلی 
به همت اعضای این قرارگاه اجرا شده است که 
از اهداف این طرح ها تهیه بسته های معیشتی 

برای خانواده های نیازمند می باشد.
قاسمی  به اجرای طرح هم سفره باهدف تلاش 
در راستای رفع سوءتغذیه کودکان کمتر از پنج 
به منظور  طرح  این  گفت:  و  کرد  اشاره  سال 
که  نیازمند  کودکان  غذایی  نیاز  حداقل  تأمین 
سرپرستان آنان توانایی مالی کافی را ندارند اجرا                     

شده می شود.

مدیر ارشد اجرایی گروه صنعتی پارس ساختار با 
اعلام این خبر و اشاره به پیشرفت عملیات احداث 
تبریز  شهریار  فولاد  شرکت  سرد  نورد  کارخانجات 
تبریز در  اظهار کرد: شرکت صنایع فولاد شهریار 
مسیر توسعه قرار دارد و کارخانجات نورد گرم این 
گروه نیز تحت شرکت ذوب نورد توانارام به موازات 
ورق  های  تولید  با  تا  اجراست  حال  در  سرد  نورد 
روغنی که بشدت در کشور کمبود داریم، علاوه بر 
تامین مواد اولیه خط گالوانیزه خود، بخشی از نیاز 
بازار داخلی و منطقه را نیز تامین نماییم. دکتر نوید 
فولاد  متخصصان  تلاش  از  قدردانی  با  اباذر  نواده 
شهریار در تولید محصول ورق گالوانیزه با ضخامت 
 st52 استاندارد با گرید  3 و عرض 1250 میلیمتر 
گفت: این نوع ورق  ها از لحاظ کیفیت پارامترهای 
استاندارد ویژه  ای را دارد که در بازار داخلی و خارجی 

مورد توجه مصرف  کنندگان خاص می  باشد. 
نایب رییس گـروه صنعتـی پارس سـاختار گفت: 
با وجود پیگیری  ها و تلاش  های مسئولان دولتی و 
نمایندگان مجلس برای تسریع تکمیل شدن پروژه 
 های نورد سرد و گرم که اشتغالزایی بالای یک هزار 
نفر را دارد، متاسفانه در برخی از بخش  ها شاهد 
بی  مهری  ها و بعضا تنگ نظری  ها هستیم که روند 
کار را کند تر می  کند. دکتر اباذر با بیان اینکه فساد، 
مناسبات  تقویت  اجتماعی،  های  سرمایه   کاهش 
رانتی به ویژه در عرصه تجارت خارجی و بازارهای 
مالی در کنار مارپیچ افزایشی نرخ ارز، اقتصاد کشور 
را در معرض تورم افسار گسیخته قرار داده است، 
نگرانی  و  اجتماعی  مشکلات  روند  کرد:  تصریح 
عمومی از تامین معیشت و حفظ کسب و کارها به 
مرحله وخیمی رسیده و پیامد آنچه جراحی اقتصادی 
نامیده می  شد، افزایش نرخ ارز، شوک  های متعدد 

اقتصادی و تشدید بی ثباتی بوده است.
و  ارزی  منابع  مدیریت  نحوه  افزود:  اباذر  دکتر 
دارایی  های کشور و آزادسازی در حوزه اقتصاد، هیچ 
کمکی به بخش خصوصی نکرده ولو اینکه شرکت  
های "شبه دولتی - شبه خصوصی" )خصولتی( از 
فضای هرج و مرج اقتصادی به منفعت کلانی دست 
بخش  های  رانت   از  به طور همزمان  یافته، چون 
برای کسـب منافع  دولتی و هم بخـش خصوصـی 
حداکثری سـو اسـتفاده می کنند. ورود این افـراد و 
جریانات طی سال  های گذشـته، جدی  ترین مانع 
برای بخش خصوصی واقعی بوده است. بماند که 

باور من بر این است که در هیچ یک از دولت  های 
بعد از انقلاب علاقه  ای به افزایش صادرات توسط 
بخش خصوصی نبوده و تمامی موانع، قوانین حاکم 
مالی، بانک  ها و گمرکی، رفع تعهد ارزی و تفاوت 
نرخ ارز دولتی و بازار، قوانین و بخش نامه  ها و تعرفه  
های خلق الساعه، عدم اهتمام کافی به دیپلماسی 

اقتصادی و همه و همه موید این موضوع است.
موجود  مشکلات  از  انتقاد  با  مسوول  مقام  این 
اداری، مجوزات و گمرکی در اجرای این پروژه مهم 
ملی گفت: ترس  های بی  مورد، عدم قدرت تصمیم  
گیری، ضعف در یکپارچگی سیستم  ها، بروکراسی 
و تطویل روند فرایند گمرکی و تعدد بخشنامه  ها و 

ضد و نقیض بودن آن  ها و خوانش  های متفاوت 
و متعدد از قوانین، مشکلات اساسی و عامل ضد 

توسعه  ای میهمن  مان می  باشد. 
وی ادامه داد: مشکل اصلی کشور ما در بحث 
تولید، نحوه نگاه مدیران میانی و بروکراسی ایجابی 
در دیوان سالاری کشور هست، متاسفانه عمده توان 
ما در بحث رفع موانع تلف می  شود، درحالیکه همه 
مسئولان ارشد بدنبال کمک هستند اما کار پیش 
نمی  رود چرا که توسعه یافتگی با تصمیمات جهادی 
و انقلابی و خط شکن انجام می  گیرد اما الان اکثر 
مدیران ما دست و دلشان می  لرزد و نمی  توانند 

تصمیم بگیرند.

بازخوانی  این موضوع  اباذر گفت: راه حل  دکتر 
دیوان  ایجاد  و  موجود  بروکراسی  سیستم  مجدد 
سالاری مدرن می  باشد همچنین باید تصمیم  ها از 

طریق سیستم باشد نه فرد.
وی افزود: باور شخصی بنده این است که مشکل 
اصلی عدم توسعه یافتگی ما، عدم صنعتی شدنمان 
است. ما نیازمندیم که صنعتی شویم. مسیر توسعه 
با یک سری  که  نیست  و صنعتی شدن مسیری 
برنامه  های کلی و اهداف بزرگ بتوان به آن دست 
پیدا کرد بلکه باید یک جامعه با یکدیگر متحد شوند 
تا بتوانند در قسمت  های مختلف یکسری علوم و 

فنون جدید را از آن خود کنند.

نایب رییس هیات عامل گروه صنعتی پارس ساختار عنوان کرد؛

فولاد شهریار تبریز در مسیر توسعه
تبریز - خبرنگار روزنامه ابتکار: با راه  اندازی پروژه کارخانجات نورد سرد، شرکت فولاد شهریار تبریز توانایی تولید 500 هزار تن انواع ورق  روغنی در 

ضخامت 18/0 تا 3 میلی متر در سال را خواهد داشت.

اصلی ترین 
مشکل شهر 

ارومیه ترافیک 
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کنترل و 
مدیریت 
ترافیک 

اقدام کنیم و 
برنامه ای جامع 

در این راستا 
پیش بینی 

کنیم

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر شیراز:

گفت:  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  رئیسه  هیئت  عضو 
هوشمندسازی برای ما ایجاد شفافیت می کند و داده محوری به 

دنبال ایجاد شفافیت در شهرداری است.
نصیری  شیراز،مهدی  شهرداری  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
در نشست خبری با اشاره به اتصال شهرداری شیراز در کنار پنج 
کلانشهر دیگر به سامانه دولت اظهار کرد: با اتصال شهرداری به این 
سامانه یکپارچه، شهروندان می توانند بجای مراجعه به دستگاه های 
اجرایی نسبت به دریافت خدمات و حتی اخذ مجوزات به صورت 
غیر حضوری اقدام کنند.  او افزود: اتصال شهرداری شیراز به پنجره 
خدمات هوشمند موجب دسترسی آسان تر شهروندان به خدمات 
خواهد شد.  عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر شیراز با بیان 
اینکه کمیته هوشمند سازی یک رویکرد اصلی دارد و در این راستا 

شهرداری باید سازمان داده محور باشد، گفت: تمام تصمیماتی 
که در شهرداری و در مدیریت شهری قرار است انجام شود باید 
براساس داده های واقعی، خواسته های مردم و پاسخ های مدیران به 

صورت ثبت شده، باشد. 
نصیری تصریح کرد: سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات باید 
کمک کند تا شهرداری به سمت سازمان داده محور حرکت کند 
به شهرداری،  گذشته  سال  در  داده شده  پیشنهاد  به  باتوجه  و 
سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات باید در جهت تغییر ساختار 
زیر نظر شهردار اداره شود.  او  گفت: هوشمند سازی برای ما ایجاد 
شفافیت می کند و داده محوری که بدنبال آن هستیم در جهت 

ایجاد شفافیت در شهرداری است. 
رئیس کمیته هوشمند سازی شورای اسلامی شهر شیراز ادامه 

داد: برای ایجاد این شفافیت چند پروژه کلان تعریف شد که یکی 
از آن ها مربوط به زیر ساخت مرکز داده و بهره برداری از فیبر داده 
بوده، اما متأسفانه از سال گذشته تاکنون پیشرفت چشمگیر عملی 
در این حوزه نداشته ایم و بالغ بر 50 درصد هزینه های راه اندازی این 

پروژه افزایش یافته است. 
نصیری گفت: انتظارمان این بود که کیف پول تا پایان مهر ماه 
عملیاتی شود، اما باتوجه به امضاء قرار داد در تیرماه عملا این اتفاق 
صورت نگرفت و امید است براساس ادعای بانک شهر این اقدام 
چهار ماهه عملیاتی شود. او ادامه داد: فاز اول اجرای طرح کیف 
پول در قالب QR code بر روی تاکسی ها در جهت پرداخت کرایه 
توسط شهروندان در هفته آینده عملیاتی خواهد شد. از سوی دیگر 
انتظارمان بر اینست تا شهرداری بستری را فراهم کند تا علاوه بر 
شهروندان، گردشگران و یا هر کسی که وارد شهر شیراز می شود 
بتواند با کمک کیف پول چه در حوزه شهرداری و غیر از این مجموعه 

خدمات خود را دریافت کند. 
فناوری  در سازمان  شیراز  شهر  اسلامی  شورای  ناظر  و  عضو 
اطلاعات و ارتباطات شهرداری بیان کرد: به دلیل اینکه گردشگران 
کد ملی و کارت بانکی ایرانی ندارند یکی از اهداف ما اینست تا 
با دغدغه  گردشگران حوزه سلامت بتوانند از خدمات کیف پول 

کمتری، پول خود را تبدیل به ریال کنند. 
نصیری با بیان اینکه اهداف کیف پول صرفا به پرداخت کرایه 
تاکسی و اتوبوس نخواهد بود، گفت: نصب QR CODE بر روی2 
هزار تاکسی انجام خواهد شد.  او با بیان اینکه یکی از مواردی است 
که هنوز نتوانسته ایم با شهرداری با آن به توافق برسیم موضوع 
شفافیت در اسناد شهرداری است، افزود: این موضوع در حوزه 
که  مصوبه ای  براساس  و  است  نمایان  بسیار  املاک  و  حقوقی 
شهرداری در این حوزه داشته است این دغدغه و نگرانی را برای ما 

در شورا ایجاد کرده است که چرا این اتفاق رقم نخورده است. 
رئیس کمیته هوشمند سازی شورای اسلامی شهر شیراز از انعقاد 
قرارداد برای تفاهم نامه فیبر نوری از طریق شرکت پروژه و مرکز 
داده خبر داد و افزود: کلانشهر شیراز یکی از شهر های پیشرو در 

فیبر نوری است.

هوشمندسازی ایجاد شفافیت می کند

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز گفت: برای تامین آب مشترکان استان همچنان از ذخایر بارندگی 
سال های پیش استفاده می کنیم. داوود نجفیان با بیان اینکه به دلیل کاهش بارندگی، زمستان نگران 
کننده ای پیش رو داریم، اظهار کرد: در حال حاضر برای تامین آب شرب مورد نیاز مشترکان استان از ذخایر 

آبی سال های پیش استفاده می کنیم. وی  توضیح داد: امیدواریم با گذر از پاییز بتوانیم به حد نرمال بارندگی 
در استان برسیم. این مسئول با بیان اینکه باید برای شرایط سخت آماده باشیم، توضیح داد: البته به کمک 

مردم تا این لحظه در بحث تامین آب دچار مشکل نشده ایم و امیدواریم این روند ادامه داشته باشد.

زمستان نگران کننده ای پیش رو داریم

 تولیت آستان قدس رضوی بر لزوم انطباق پژوهش ها با مسائل مردم و 
پاسخگویی تحقیقات علمی به نیازهای روز جامعه تأکید کرد.

 حجت الاسلام والمسلمین احمد مروی در مراسم بزرگداشت هفته پژوهش 
و فناوری که با حضور مسئولان و دست اندرکاران بخش های علمی، فرهنگی 
و انتشاراتی آستان قدس رضوی در تالار قدس حرم مطهر رضوی برگزار شد، 
ضمن تبریک هفته پژوهش به تمام پژوهشگران، محققان و جامعه علمی و 
دانشگاهی کشور، از تلاش های این قشر در اعتلا و رشد ایران اسلامی تقدیر 
و اظهار کرد: یکی از مهمترین مسائل پیرامون موضوع پژوهش انطباق آن با 
مسئله نیازهای روز جامعه است که این امر می تواند نقش تعیین کننده ای در 
تعالی و رشد جامعه داشته باشد. تولیت آستان قدس رضوی با اشاره به تأکیدات 
اسلام در خصوص توجه به تحقیق، تتبع، خردورزی و عقلانیت در امور، تصریح 
در  و  نبودند  فارغ  مردم  از مسائل  تاریخ  در طول  اسلام  بزرگ  علمای  کرد: 
فعالیت های علمی و پژوهشی خود به این مهم توجه داشته اند و بدین وسیله 
از وقوع پدیده های نامطلوب و انحرافات در جامعه پیشگیری و به تحقق اهداف 
مطلوب اسلامی کمک می کرده اند. وی با تأکید بر اینکه تحقیقات، پژوهش ها 
و تألیفات باید ناظر به مسائل روز جامعه باشد، خاطرنشان کرد: اندیشمندان، 
علما و قشر فرهیخته جامعه اگر بخواهند در قبال جامعه به درستی ایفای نقش 
کنند باید ابتدا مسائل روز جامعه را بشناسند، پیرامون آن تحقیق و پژوهش 

انجام دهند و برای آنها راهکار و راه حل ارائه دهند.
حجت الاسلام و المسلمین مروی گفت: امروز با توجه به هجمه های گسترده 

دشمنان و وسایل ارتباطی نوین، دیگر فرصتی برای پرداختند به پژوهش های 
انتزاعی وجود ندارد؛ امروز حتی لحظات برای پاسخگویی به مسائل اهمیت دارد 
و تعیین کننده است. تولیت آستان قدس رضوی با اشاره به فعالیت های علمی 
علمای بزرگ اسلام برای حفظ جامعه اسلامی و پاسخگویی به مسائل روز، 
تصریح کرد: مبارزه و تهاجم فرهنگی مستکبران موضوعی است که از صدر اسلام 
بزرگان دین با آن روبه رو و همواره علما، پژوهشگران و نویسندگان مسلمان با 
چنین چالش هایی مواجه بوده اند و در برابر آن ها ایستادگی و مقاومت کرده اند تا 
جامعه دینی حفظ گردد. وی با اشاره به چالش های رخ داده در جامعه اسلامی 
با آغاز غیبت کبری، عنوان کرد: با آغاز غیبت کبری حضرت ولی عصر )عج( 
جامعه شیعی دچار یک بحران فرهنگی عمیق شد، در آن دوران عده ای برگشته 
و عده ای دچار گمراهی شدند؛ اما این عالمای راستین دین و زمان شناس بودند 
که به داد مردم رسیدند و با تألیفات کتب ارزشمند و پاسخگویی به مسائل، 
جامعه را از تشدد و انحراف نجات دادند. حجت الاسلام و المسلمین مروی ابراز 
کرد: تحقیقات، پژوهش ها و تألیفات علمای بزرگ اسلام ناظر به مسائل روز 

مردم بوده و این رمز موفقیت آنها در نجات جامعه از بحران های فکری است.
ارزش ها و فضیلت های  امروز دشمنان  تولیت آستان قدس رضوی گفت: 
اخلاقی، با حربه فرهنگ و با خلق واژه های به ظاهر زیبا و فریبنده به جنگ 
انسانیت آمده اند و برای رسیدن به اهداف پلید خود از واژه های زیبا و فریبنده ای 
همچون آزادی، حقوق بشر، حقوق زن و غیره استفاده می کنند؛ البته این حربه ها 
منحصر به این عصر نیست و در طول تاریخ همواره راهزنان فضیلت های انسانی 

از این ابزار استفاده کرده اند. وی با اشاره به وقایع تاریخی دوران ائمه اطهار )ع(، 
عنوان کرد: در قرون اولیه اسلام تا زمان امام باقر )ع( مواجهه مستکبران با دین 
با ابزار شمشیر، مبارزه مسلحانه و جنایت بوده که اوج آن عاشوراست؛ اما پس 
از دوران امام باقر )ع( دشمنان درمی یابند که از این طریق نمی توانند به اهداف 
شوم خود که نابودی اسلام است، برسند زیرا اگر این روش پاسخگو بود باید 

همزمان با شهادت امام حسین )ع( اسلام نیز دفن می شد.
)ع( به  باقر  امام  دوران  از  لذا  افزود:  مروی  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
فرهنگی  مواجه  انسانی یک  و  اخلاقی  و فضیلت های  دین  با  بعد، دشمنان 
داشتند، بطوریکه در مسجد النبی سران ملحدین، کفار و زندیق ها در کنار مرقد 
مطهر پیغمبر )ص( و در حضور مسلمانان اصل اسلام را منکر می شدند و از 

حمایت حکومت های وقت نیز برخوردار بودند.
)ع( ابراز  رضا  امام  دوران  وقایع  به  اشاره  با  رضوی  قدس  آستان  تولیت 
بود؛  ضد امامت اش کشیده  چهره  بر  را  دوستی  علم  نقاب  کرد: مأمون که 
بسیاری از کتاب های مغرب زمین را با هدف ترویج فلسفه غربی و افکار الحادی 
برای به انحراف کشیدن مسیر اسلام ناب که در امامت تبلور داشت، ترجمه و 
وارد جامعه اسلامی کرد؛ همچنین با برگزاری مناظرات با ادیان مختلف تلاش 
کرد امام رضا )ع( را با شمشیر فرهنگ و علم به شهادت برساند، در واقع جلسات 
مناظره به زعم مامون همان گودال قتلگاه عاشورا بود و وقتی در این میدان موفق 
نشد، دست به شهادت امام علی بن موسی الرضا )ع( زد. وی در بخش پایانی 
سخنان خود با اشاره به پشتوانه معنوی و سرمایه بی بدیل نام حضرت رضا 

)ع( که مراکز علمی و پژوهشی آستان قدس از آن برخوردار هستند، گفت: با 
توجه به پشتوانه معنوی حضرت رضا )ع( و امکانات علمی و پژوهشی موجود، 
آستان قدس باید بتواند بر کل کشور تأثیرگذاری فرهنگی داشته باشد. حجت 
الاسلام و المسلمین مروی با بیان اینکه نتایج فعالیت های علمی و پژوهشی 
آستان قدس باید در جامعه امتداد داشته باشد؛ گفت: امتداد فرهنگ رضوی و 
امام رضا )ع( در میان نسل جوان و انتقال پیام انقلاب و ارزش های انقلابی به 
نسل جدید از بایسته های حوزه پژوهش است؛ فعالیت علمی و پژوهشی آستان 
قدس در جامعه باید امتداد داشته باشد که نیازمند پویا سازی و اصلاح شیوه ها 

و استفاده از ظرفیت های نخبگان و مراکز علمی کشور در این حوزه هستیم.

تولیت آستان قدس رضوی:
وز جامعه باشند وهش ها باید منطبق بر مسائل و پاسخگوی نیازهای ر پژ


